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Tisztelt Elnök Úr!

Az egyes  házszabályi  rendelkezésekről  szóló 10/2014.  (II.  24.)  OGY határozat  2.  melléklet  43.
pontjában foglaltak megvalósulása érdekében mellékelten megküldöm Dr. Tóth Bertalan (MSZP)
országgyűlési képviselő "Mit kíván tenni azért, hogy a Magyarország fejlődését elősegíteni hivatott
uniós  felzárkózási  pénzeket  ne  lophassák  el  a  kormányhoz,  illetve  a  kormányfőhöz  közel  álló
körök?" című, K/5356. számú írásbeli választ igénylő kérdésére adott válaszomat.
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Tisztelt Képviselő Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. §-ában foglaltak szerint a Dr. Trócsányi
László miniszterhez benyújtott,  Dr. Tóth Bertalan (MSZP) országgyűlési képviselő  "Mit kíván
tenni  azért,  hogy a Magyarország fejlődését  elősegíteni  hivatott  uniós  felzárkózási  pénzeket  ne
lophassák el a kormányhoz, illetve a kormányfőhöz közel álló körök?" című, K/5356. számú írásbeli
kérdésére – a miniszter megbízásából – az alábbi választ adom.

A korrupcióval szembeni fellépés rendkívül fontos mind európai, mind nemzeti szinten, azonban
nem biztos, hogy a megoldás újabb és újabb intézmények létrehozatalában van. A Magyar Kormány
– az Országgyűlés előzetes állásfoglalását követve – úgy döntött, hogy nem kíván részt venni az
Európai  Ügyészség létrehozásában,  így a  megerősített  együttműködésben sem.  Ez szuverenitási
kérdés.  Az  Európai  Ügyészség  felállításával  Brüsszel  még  több  hatalmat  akar  magának  a
tagállamok kárára. Minden területen erre törekszik: a bevándorláspolitikában, az adópolitikában.

Az Európai Ügyészség felállítása nem szükségszerű, ugyanis jelenleg is megvannak azok a keretek,
amelyeken belül megfelelő módon fel lehet lépni a korrupcióval szemben. Ennek fő eszközei mások
mellett a remekül működő uniós ügyészségi együttműködési szervezet (Eurojust), vagy az OLAF,
amelyek  eljárnak  az  Európai  Unió  pénzügyi  érdekeit  sértő  bűncselekményekkel  szemben.  Az
európai  ügyészi  hivatal  létrehozása  ezen  intézmények  óhatatlan  meggyengítésével  járna,  amit
Magyarország nem tud elfogadni.

Szeretném felhívni  Képviselő Úr figyelmét,  hogy az Európai Ügyészséggel  kapcsolatos magyar
álláspont  egyáltalán nem számít  kivételnek,  hiszen hozzánk hasonlóan sok más uniós tagállam,
köztük Dánia, Írország és Svédország is elutasította annak létrehozását.

Természetesen a korrupció elleni küzdelmet a magyar kormány is fontosnak tartja, ezért az elmúlt
két kormányzati ciklusban számos intézkedést vezetett be a korrupció visszaszorítására. Ma már
sokkal szigorúbbak a korrupcióra vonatkozó büntetési tételek, és a korábbinál jóval szigorúbb lett a
közbeszerzési törvény. A kormánytöbbség Alaptörvénybe foglalta az állami vagyonnal való felelős
gazdálkodást, aminek köszönhetően az állami vagyon 2010 és 2017 között 7 ezer milliárd forinttal
nőtt.

A meglévő jogi keretek között is kiemelkedő eredményeket értünk el a korrupció elleni harcban.
Emlékeztetném Képviselő Urat, hogy az ellenzéki pártok mind a mai napig tele vannak korrupciós
ügyekkel.  Önök  beszélnek  korrupció  elleni  küzdelemről,  akik  százmilliárdokat  talicskáztak  ki.
Széthordták  a  metrópénzeket,  százmilliókat  parkoltattak  külföldi  bankszámlákon,  diákokat  és
nyugdíjasokat  károsítottak  meg  egy  kiterjedt  csalássorozattal.  Mindezeket  az  ügyeket  tehát  a
meglévő jogi keretek között sikerült feltárni.
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